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Plats och tid Mölndals stadshus, kommunfullmäktigesalen, kl. 18.00 – 20.45 

Beslutande 

 

 

 

 

 

 

 

Förteckning på sid. 2 

Övriga närvarande Förteckning på sid. 2 och 3 

Utses att justera Marcus Ewerstrand (M) och Marie Lindqvist (V)  

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  _________________________________________  Paragrafer: 96 - 109 
   Suzanna Bengtsson 

  
 Ordförande  ___________________________________________  

  Claes Olsson  

  
 Justerande  _______________________________________________  
  Marcus Ewerstrand                Marie Lindqvist 
   ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

  
Organ Kommunfullmäktige 
  
Sammanträdesdatum 2011-09-07 
  

 
Datum för 

anslagets uppsättande 

 Datum för 

2011-09-14 anslagets nedtagande  2011-10-06  

Sista dag för överklagande 

  
2011-10-05 

 

Underskrift ______________________________  

 

    Utdragsbestyrkande 
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NÄRVARANDE 

 

Beslutande 

 

Ledamöter 

Hans Bergfelt (M) 

Bengt Möndell (M) 

Gabriela Larsson (M) 

Kenneth Wallin (M) 

Marcus Ewerstrand (M) 

Lennart Jonsson (M) tjänstgör  

för Nicolas Franzén   

Linus Hedberg (M) 

Bengt Hedberg (M) 

Gerhard Bengtsson (M) 

Ingvar Paulsson (M) 

Johanna Rantsi (M) 

Berit Adolfsson (M) 

Barbro Thörnqvist-Kollarz (M) 

Maria Rantsi (M) 

Claes Olsson (M) 

Kajsa Hamnén (M) 

Merjem Maslo (M) 

Lennart Wallensäter (S) 

Karin Vedlin (S) 

Stefan Gustafsson (S) 

Ann-Marie Ebbesson (S) 

Kaj Johansson (S) 

Eva Johansson (S) 

Sven-Ove Johansson (S) 

Carina Pettersson (S) 

Patrik Karlsson (S) 

Marie Östh (S) 

Bernt A Runberg (S) 

Gun Kristiansson (S) 

Ove Dröscher (S) 

Matti Riukka (S) tjänstgör för 

Lisbeth Årgårdh 

Ralf Lorentzon (S) 

Solveig Hallin (S) 

Marita Aronson (FP) 

Marcus Claesson (FP) 

Inger Schale (FP) 

Margareta Krakowski (FP) 

Niels Christensen (FP) 

Dagmar Callgard (FP) 

 

 

 

 

Marianne Levin (FP) 

Bertil Levin (FP) 

Anders Dahlgren (MP) tjänstgör för  

Ulrika Frick (MP) 

Kader Hamakarim (MP) 

Ramon Berntsson (MP) 

Laila Åkerberg (MP) 

Leif Engström (MP) 

Annika Bjerrhede (MP) 

Michael Andersson (SD) 

Bo Sjölin (SD) 

Tommy Persson (SD) 

Kjell-Åke Jönsson (SD) tjänstgör för  

Kent-Åke Wennergren 

Peter Johnson (KD) 

André Zeidan (KD) tjänstgör för  

Rose-Marie Sjöholm  

Anders Karlsson (KD) 

Frida Ekespong (KD) 

Marie Lindqvist (V) 

Jerker Halling (V) tjänstgör för  

Åke Nises  

Ana Maria Stuparich (V) 

Rolf Claesson (C) 

Ingemar Johansson (C) 

Maria Martini (C) tjänstgör för 

Carin Hedqvist 
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Övriga närvarande 

 

Ersättare 

Johan Ahlsell (M) 

Ingela Ohldin (M) 

Kristian Vramsten (M) 

Stefan Engwall (M) 

Gunvor Lyrmark (M) 

Jan Jacobsson (M) 

Lars Wagner (M) 

Nils Åberg (M) 

Estelle Hwatz (S) 

Göte Johansson (S) 

Ulla-Britt Thor (S) 

Roland Alkvik (S) 

Lena Sohlberg (S), kl 18.00 – 20.30 

Lars Ramboldt (FP) 

Joakim Wikström (FP) 

My Blomgren (MP) 

Eva Magnusson (V) 

Lennart Börjesson (V), kl 18.20 – 20.45  

 

Tjänstemän m.fl. 

 

Krister Karlsson tf kommundirektör 

Suzanna Bengtsson kommunsekreterare 
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Innehållsförteckning 

 

Meddelanden   § 96 

 

Entledigande och kompletteringsval av ersättare i byggnads-nämnden (FP) § 97 

 

Fråga om att permanenta frivillig volontärverksamhet i Mölndals stad § 98 

 

Godkännande av avtal avseende försäljning av del av fastigheterna 

Fässberg 1:13 och 1:173    § 99 

 

Ny taxa för Mölndals stads offentliga kontroll inom livsmedelsområdet § 100 

 

Uppföljning av Mölndals miljömål – rapport   § 101 

 

Svar på interpellation om flytt av torghandel   § 102 

 

Svar på motion om den mat som kommunen serverar sina brukare  § 103 

 

Svar på motion om fria resor med kollektivtrafiken för personer som är 65+ § 104 

 

Svar på motion om förstärkning av stadsbyggnadskontorets produktionskapacitet § 105 

 

Svar på motion om barnsäkerheten i stadens förskoleklasser och fritidshem § 106 

 

Svar på motion om att starta en bostadsförmedling   § 107 

 

Motion om en avgiftsfri skola   § 108 

 

Motion om ungdomsfullmäktige i Mölndal   § 109 
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OMRÖSTNINGSLISTA Kommunfullmäktige den 7 september 2011 
  

 § 104 § 107 

 Ja Nej Avstå

r Sida 

 

MÖ

LND

ALS 

KO MMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Sammanträdesdatum 

 2000-  

  

 

 

 

 

 §  

   

  

Ja Nej Avstå

r Kaj Johansson (S)  X  X   

Marianne Levin (FP) X   X   

Hans Bergfelt (M) X   X   

Patrik Karlsson (S)  X  X   

Bengt Möndell (M) X   X   

Gabriela Larsson (M) X   X   

Kenneth Wallin (M) X   X   

Marcus Ewerstrand (M) X   X   

Lennart Jonsson (M)   X X   

Linus Hedberg (M) X   X   

Bengt Hedberg (M) X   X   

Gerhard Bengtsson (M) X   X   

Ingvar Paulsson (M) X   X   

Johanna Rantsi (M) X   X   

Berit Adolfsson (M) X   X   

Barbro Thörnqvist-Kollarz (M) X   X   

Maria Rantsi (M) X   X   

Kajsa Hamnén (M) X   X   

Merjem Maslo (M) X   X   

Bernt A Runberg (S)  X  X   

Lennart Wallensäter (S)  X  X   

Karin Vedlin (S)  X  X   

Stefan Gustafsson (S)  X  X   

Ann-Marie Ebbesson (S)  X  X   

Eva Johansson (S)  X  X   

Sven-Ove Johansson (S)  X  X   

Carina Pettersson (S)  X  X   

Marie Östh (S)  X  X   

Gun Kristiansson (S)  X  X   

Ove Dröscher (S)  X  X   

Matti Riukka (S)  X  X   

Ralf Lorentzon (S)  X  X   

Solveig Hallin (S)  X  X   

Marcus Claesson (FP) X   X   

Marita Aronson (FP) X   X   

Inger Schale (FP) X   X   

Margareta Krakowski (FP) X   X   

Niels Christensen (FP) X   X   

Dagmar Callgard (FP) X   X   

Bertil Levin (FP) X   X   

Anders Dahlgren (MP)  X   X  

Kader Hamakarim (MP)  X   X  

Ramon Berntsson (MP)  X   X  

Laila Åkerberg (MP)  X   X  

Leif Engström (MP)  X   X  

Annika Bjerrhede (MP)  X  X   

Michael Andersson (SD)  X  X   

Bo Sjölin (SD)  X  X   

Tommy Persson (SD)  X  X   

Kjell-Åke Jönsson (SD)  X  X   

Peter Johnson (KD) X   X   

André Zeidan (KD) X   X   

Anders Karlsson (KD) X   X   

Frida Ekespong (KD) X   X   
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Jerker Halling (V)  X   X  

Marie Lindqvist (V)  X   X  

Ana Maria Stuparich (V)  X   X  

Ingemar Johansson (C) X   X   

Rolf Claesson (C) X   X   

Maria Martini (C) X   X   

Claes Olsson (M), ordförande X   X   

Summa 31 29 1 53 8 - 
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Beslutsexpediering  § 96     

Meddelanden 

 

Ordföranden meddelar att följande meddelanden har inkommit till kommun-

fullmäktige: 

 

1.  Dnr KS 199/01 

Länsstyrelsens beslut att avslå överklagandena på fullmäktiges antagandebeslut 

den 16 juni 2010 avseende detaljplan för kv Stiernhielm 1, Wallinsgatan. 

Överklagande av länsstyrelsens avslagsbeslut har översänts till Mark- och 

miljödomstolen vid Vänersborgs tingsrätt. Föreläggande 2011-08-18 om 

stadens möjlighet att yttra sig. 

 

2.  Dnr KS 201/10 

Länsstyrelsens beslut att avslå överklagandena på fullmäktiges antagandebeslut 

den 16 december 2010 avseende detaljplan för kv Trädgården 1:122 m.fl., 

Kvarnbyvallen. Överklagande av länsstyrelsens avslagsbeslut har översänts till 

Mark- och miljödomstolen vid Vänersborgs tingsrätt. 

 

3.  Dnr KS 242/11 

Länsstyrelsens beslut enligt 12 kap 2 § PBL att inte pröva fullmäktiges 

antagandebeslut den 15 juni 2011 avseende detaljplan för Nordöstra delen av 

Tingshuset 4, Kråketorpsgatan. 

 

4. 

Meddelande från stadsbyggnadskontoret att fullmäktiges antagande av detalj-

plan för Nordöstra delen av Tingshuset 4 har vunnit laga kraft den 13 juli 2011. 

 

5. 

Länsstyrelsens beslut att entlediga Henriette de Maré från uppdraget som 

biträdande notarius publicus i Mölndals och Härryda kommuner från den  

1 augusti 2011. 

 

6.  Dnr KS 223/11 

Länsstyrelsens beslut att utse Naliya Ibrahim till ny ersättare i kommun-

fullmäktige för Miljöpartiet de gröna efter Christin Hernborg. 

 

7. 

Protokoll från Västra Götalandsregionens regionfullmäktige om samman-

trädesdagar 2012. 
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8. 

Årsredovisning för GR 2010 samt verksamhetsinriktning och budget 2012. 

 

9. 

Meddelande från ekonomiavdelningen om förutsättningar och anvisningar för 

fortsatt arbete med budget/plan 2012 – 2014. 

 

10.  Dnr KS 260/11 

Rapport enligt socialtjänstlagen av ej verkställda beslut, kvartal 1 år 2011. 

Ordföranden meddelar att från arbets- och familjestödsnämnden finns en 

uppdaterad sammanställning ej verkställda beslut kvartal 1, 2011, utdelad på 

dagens sammanträde. 

 

11.  Dnr KS 170/11 

Ekonomiavdelningens månadsrapport per den 31 juli 2011. 

 

12. 

Kommunstyrelsens ordförande Hans Bergfelt (M) meddelar att 

kommunstyrelsen samma dag beslutat anställa Håkan Ahlström som ny 

kommundirektör i Mölndals stad, samt att Håkan Ahlström börjar sin tjänst den 

1 januari 2012.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Meddelandena läggs till handlingarna.  

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Paul Danielsson 

Åke Wennerberg 

Byggnadsnämnden 

Inpasseringssystemet 

Löneenheten 

§ 97   Dnr KS 305/11  

Entledigande och kompletteringsval av ersättare i byggnads-

nämnden (FP) 

 

Ärendet 

Paul Danielsson har begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som ersättare i 

byggnadsnämnden. 

 

Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en 

förtroendevald från uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte 

finns särskilda skäl mot det. 
 

Ledamöternas förslag till beslut 

Marcus Claesson (FP) föreslår i skrivelse den 5 september 2011 att Paul 

Danielssons begäran om entledigande godkänns på grund av flytt till Göteborg. 

Marcus Claesson föreslår även att Åke Wennerberg (FP), Stensjögatan 4, 431 

66, Mölndal, väljs till ny ersättare i byggnadsnämnden för Folkpartiet 

Liberalerna. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige entledigar Paul Danielsson (FP) 

från uppdraget som ersättare i byggnadsnämnden och finner att så sker. 

 

Därefter frågar ordföranden om Åke Wennerberg (FP) kan väljas till ny 

ersättare i byggnadsnämnden och finner att så sker.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Paul Danielsson (FP) entledigas från sitt uppdrag som ersättare i 

byggnadsnämnden. 

 

Åke Wennerberg, Stensjögatan 4, 431 66 Mölndal, väljs till ny ersättare i 

byggnadsnämnden för Folkpartiet Liberalerna. 

 

_____ 
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Beslutsexpediering:  

 

Nämnden för kultur och 

fritid 

 

Vård- och omsorgs-

nämnden 

§ 98   Dnr KS 282/11  

Fråga om att permanenta frivillig volontärverksamhet i Mölndals 

stad 

 

Ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade i mars 2008 att som ett projekt utveckla volon-

tärverksamheten i Mölndals stad. Projekttiden var treårig, från den 30 juni 2008 

till och med den 30 juni 2011. Uppdraget att driva projektet gavs gemensamt 

till nämnden för kultur och fritid samt vård- och omsorgsnämnden, och 

projektet har styrts gemensamt av de båda nämndernas förvaltningar genom att 

en samordnartjänst fördelats på två anställda, en från varje förvaltning. 

400 tkr per år avsattes som medel ur budgeten för förvaltningsöverskridande 

arbete. 

 

Ärendets behandling 

Nämnden för kultur och fritid har behandlat ärendet den 21 juni 2011, § 56, och 

föreslår följande till kommunstyrelsen; volontärverksamheten permanentas och 

ekonomiska medel motsvarande den årliga projektnivån (400 tkr) tillskjuts, 

samt att verksamheten organisatoriskt ska tillhöra vård- och omsorgsnämnden.  

 

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 16 juni 2011, § 76, och 

föreslår följande till kommunstyrelsen; volontärverksamheten permanentas och 

placeras organisatoriskt inom vård- och omsorgsnämndens verksamhet. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2011, 

§ 160. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 augusti 2011, § 196, och 

föreslår att kommunfullmäktige medger att volontärverksamheten permanentas 

och konstaterar att medel redan avsatts i fullmäktiges budget kring utgiftstak 

för 2012.  

 

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Bergfelt (M), med instämmande av Anders Karlsson (KD), Marita 

Aronson (FP) och Margareta Krakowski (FP), föreslår bifall till kommun-

styrelsens förslag; kommunfullmäktige medger att volontärverksamheten 

permanentas och konstaterar att medel redan avsatts i fullmäktiges budget kring 

utgiftstak för 2012.  

 

Patrik Karlsson (S), med instämmande av Marie Lindqvist (V), föreslår att 

kommunfullmäktige avslår ett permanentande av volontärverksamheten.  
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Leif Engström (MP), med instämmande av Patrik Karlsson (S) och Marie 

Lindqvist (V), föreslår som tilläggsförslag att en årlig utvärdering görs om antal 

timmar/volontärer samt vilka projekt/förvaltningar som berörs. Vidare föreslås 

att en årlig konsekvensutredning görs där staden (de aktuella förvaltningarna) 

visar att de kan kvalitetssäkra sina åtaganden/service per ett visst datum och 

utan volontärer.  

 

Hans Bergfelt (M), Anders Karlsson (KD), Marita Aronson (FP) och Margareta 

Krakowski (FP) föreslår avslag på Leif Engströms (MP) tilläggsförslag.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag samt ett tilläggsförslag. Först 

ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Patrik Karlssons (S) m.fl. 

förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Därefter frågar ordföranden om Leif Engströms (MP) tilläggsförslag antas eller 

avslås och finner att kommunfullmäktige avslår tilläggsförslaget. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige medger att volontärverksamheten permanentas och 

konstaterar att medel redan avsatts i fullmäktiges budget kring utgiftstak för 

2012. 

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Planeringsutskottet  

§ 99   Dnr KS 281/11  

Godkännande av avtal avseende försäljning av del av fastigheterna  

Fässberg 1:13 och 1:73 

Ärendet 

Bravida Sverige AB avser att samla sin verksamhet för västra Sverige till 

en ny kontors- och lagerbyggnad om totalt ca 2 800 kvm lokalyta, som 

kommer att uppföras av Bravidas samarbetspartner BRA Bygg AB. 

Fastigheten kommer att ägas av BRA Byggs helägda dotterbolag Kvarteret 

Hårddisken AB (köparen) med vilket Bravida har tecknat ett 5-årigt hyresavtal. 

 

Ärendets behandling 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 31 maj 2011. 

 

Planeringsutskottet har behandlat ärendet den 14 juni 2011, § 67. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 augusti 2011, § 205, och beslutat att 

tillstyrka försäljningsavtal 26-2011 mellan Mölndals stad och Kvarteret Hårddisken 

AB (köpare) avseende försäljning av del av fastigheterna Mölndal Fässberg 1:13 och 

1:73. Kommunstyrelsen föreslår i § 205 även följande till kommunfullmäktige: 

 

Försäljningsavtal 26-2011 mellan Mölndals stad och Kvarteret Hårddisken AB 

(köpare) avseende försäljning av del av fastigheterna Mölndal Fässberg 1:13 och 1:73 

godkänns. 

 

Kommunstyrelsen får befogenhet att i händelse av formella hinder i samband med 

försäljningens genomförande godkänna nödvändiga justeringar i avtalstext och/eller 

överlåtelse av egendomen till annan juridisk person. 

 

Kommunstyrelsens ordförande och stadens stadsbyggnadschef får befogenhet att 

underteckna avtalet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Försäljningsavtal 26-2011 mellan Mölndals stad och Kvarteret Hårddisken AB 

(köpare) avseende försäljning av del av fastigheterna Mölndal Fässberg 1:13 och 

1:73 godkänns. 

 

Kommunstyrelsen får befogenhet att i händelse av formella hinder i samband med 

försäljningens genomförande godkänna nödvändiga justeringar i avtalstext och/eller 

överlåtelse av egendomen till annan juridisk person. 

 

Kommunstyrelsens ordförande och stadens stadsbyggnadschef får befogenhet att 

underteckna avtalet. 
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Beslutsexpediering: 

 

Miljö- och hälsoskydds- 

nämnden  

§ 100   Dnr KS 288/11  

Ny taxa för Mölndals stads offentliga kontroll inom livsmedels-

området 

 

Ärendet 

Livsmedelsverket publicerade i slutet av 2010 en reviderad vägledning till 

kontrollmyndigheterna för riskklassificering av livsmedelsanläggningar och 

beräkning av kontrolltid, för att möta upp EU:s krav på en riskbaserad offentlig 

kontroll. Förändringarna som gjorts är stora och med tanke på de anpassningar 

som måste göras av kontrollmyndigheterna, så rekommenderar Livsmedels-

verket att vägledningen börjar tillämpas år 2012. 

 

I samband med den nya vägledningen har Sveriges Kommuner och Landsting 

(SKL) tagit fram ett nytt verktyg för beräkning av timavgifter inom livsmedels-

kontrollen för landets kommuner. 

 

Miljö- och hälsoskyddskontoret har upprättat ett förslag till ny taxa samt 

beräknat nya timavgifter enligt modell från SKL. 

 

Ärendets behandling 

Miljö- och hälsoskyddsnämndens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 juni 

2011, § 21.  

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden har behandlat ärendet den 21 juni 2011, § 69.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2011, 

§ 166. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 augusti 2011, § 201, och 

föreslår att kommunfullmäktige antar ny taxa för Mölndals stads offentliga 

kontroll av livsmedel. Taxan börjar gälla från den 1 januari 2012. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Ny taxa för Mölndals stads offentliga kontroll av livsmedel antas. Taxan 

börjar gälla från den 1 januari 2012. 

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Planeringsutskottet  

Miljö- och hälsoskydds-

nämnden 

§ 101   Dnr KS 258/11  

Uppföljning av Mölndals miljömål - rapport 

 

Ärendet 

År 2003 beslutade Mölndals stad att införa lokala miljömål och var då en av 

landets första kommuner som gjorde detta. I juni 2007 fattade Mölndals stads 

kommunfullmäktige beslut om nya miljömål som gällde för hela geografiska 

Mölndal. 

 

Mölndals miljömål består av mätbara mål som ska vara uppnådda senast 2015 

men även av ett antal principer/förhållningssätt för kommunala bolag, förvalt-

ningar och övriga aktörer i Mölndal. Principerna kompletterar de mätbara 

målen på så vis att de ger vägledning till hållbara beslut för att nå miljömässigt 

hållbar utveckling i Mölndal. 

 

Nu aktuell rapport, fyra år efter det att miljömålen antogs, ger en bild av hur 

stadens miljöarbete utvecklats i förhållande till de av kommunfullmäktige 

beslutade miljömålen. 

 

Ärendets behandling 

Miljö- och hälsoskyddskontorets rapport ”Uppföljning av Mölndals miljömål” 

daterad 18 maj 2011 (del 1) och 26 maj 2011 (del 2). 

 

Planeringsutskottet har behandlat ärendet den 26 maj 2011, § 53, och beslutat 

överlämna rapporten till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.  

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 15 juni 2011, § 191, och beslutat 

att överlämna rapporten till kommunfullmäktige. 

Miljö- och hälsoskyddskontorets tjänsteskrivelse den 25 augusti 2011, som 

förtydligande, tillsammans med senast reviderad uppföljningsrapport, daterad 

den 25 augusti 2011.  

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om uppföljningsrapporten daterad den 25 augusti 2011 kan 

läggas till handlingarna och finner att så sker. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Rapport om uppföljning av Mölndals miljömål, daterad den 25 augusti 2011, 

läggs till handlingarna. 

_____ 
 

 

 

  



 

 
 

 Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum  

2011-09-07  

Sida 15(25) 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

 
 

 

  

 

  

§ 102   Dnr KS 274/11  

Svar på interpellation om flytt av torghandel  

 

Ärendet 

Jerker Halling (V) har i skrivelse den 15 juni 2011 anhållit om att få ställa 

interpellation till kommunstyrelsens ordförande Hans Bergfelt (M): 

 

Nu när förutsättningarna för ”centrum-bygget” förändrats och de gamla 

argumenten inte längre gäller så undrar vi om inte staden kan flytta tillbaka 

torghandeln till Mölndals (Alberts) torg där den hör hemma? 

 

Ärendets behandling 

Kommunfullmäktige har den 15 juni 2011, § 93, medgett att interpellationen 

får ställas samt att den om möjligt skulle besvaras vid nästkommande 

sammanträde den 7 september 2011. 

 

Dagens sammanträde 

Hans Bergfelts (M) interpellationssvar är medskickat till dagens sammanträde. 

 

I den efterföljande debatten deltar, förutom Jerker Halling (V) och Hans 

Bergfelt (M), även Patrik Karlsson (S), Annika Bjerrhede (MP), Leif Engström 

(MP), Inger Schale (FP), Bengt Hedberg (M), Peter Johnson (KD), Ana-Maria 

Stuparich (V), Margareta Krakowski (FP) och Marcus Claesson (FP). 

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om interpellationen kan anses besvarad i och med 

kommunstyrelsens ordförandes svar och finner att så sker.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 
Interpellationen är besvarad i och med kommunstyrelsens ordförandes svar. 
_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Serviceutskottet  

§ 103   Dnr KS 398/10  

Svar på motion om den mat som kommunen serverar sina brukare 

Ärendet 

Ove Dröscher (S) föreslår i motion den 8 december 2010 att kommun-

fullmäktige ger serviceförvaltningen i uppdrag att utreda hur man enklast och 

effektivast flyttar matlagningen till kommunens äldre tillbaka till staden, samt 

att kommunfullmäktige beslutar att tillföra 3 mnkr i budgetmedel för att 

förbättra skolmat och se till att kommunen når målet vad gäller ekologiska 

råvaror. 

 

Ärendets behandling 

Kommunfullmäktige har den 16 december 2010, § 143, överlämnat motionen 

till kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 12 januari 2011, § 8, remitterat 

motionens första förslagssats till serviceutskottet för yttrande. 

 

Serviceförvaltningens tjänsteskrivelse 10 april 2011. 

 

Serviceutskottet har behandlat motionen den 20 april 2011, § 36. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat motionen den 1 juni 2011, 

§ 149. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat motionen den 15 juni 2011, § 186, och 

föreslår följande:  

 

Kommunfullmäktige beslutar att motionens första förslagssats ska anses vara 

besvarad med hänvisning till serviceutskottets yttrande den 20 april 2011, § 36.  

Kommunfullmäktige avslår den andra förslagssatsen med hänvisning till 

förslag till utgiftstak för 2012. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Motionens första förslagssats ska anses vara besvarad med hänvisning till 

serviceutskottets yttrande den 20 april 2011, § 36. 

 

Motionens andra förslagssats avslås med hänvisning till utgiftstak för 2012. 

_____ 
 

 

 



 

 
 

 Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum  

2011-09-07  

Sida 17(25) 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

 
 

  



 

 
 

 Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum  

2011-09-07  

Sida 18(25) 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

 
 

 

  

Beslutsexpediering: 

 

Gatunämnden  

§ 104   Dnr KS 402/10  

Svar på motion om fria resor med kollektivtrafiken för personer som 

är 65+ 

 

Ärendet 

Kaj Johansson (S) föreslår i motion den 9 december 2010 att kommunfull-

mäktige ska ge gatunämnden i uppdrag att utreda, kostnadsbeskriva och 

genomföra förslaget om fria resor i kollektivtrafiken för personer över 65 år. 

 

Ärendets behandling 

Kommunfullmäktige har den 16 december 2010, § 143, remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat motionen den 12 januari 2011, 

§ 9, och konstaterat att frågan har prövats i samband med budget 2011. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat motionen den 2 februari 2011, § 21. 

 

Kommunfullmäktige har den 23 februari 2011, § 34, återremitterat motionen för 

att få en beräkning av kostnaderna samt om möjligt få en bedömning om hur 

färdtjänsten eventuellt kan ha påverkats i Göteborg efter att fria resor införts för 

pensionärer. 

  

Gatukontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2011. 

 

Gatunämnden har behandlat motionen den 2 maj 2011, § 63, och beslutat att 

föreslå att motionen avslås samt att gatukontorets tjänsteskrivelse daterad den 

4 april 2011 överlämnas som nämndens yttrande till kommunstyrelsen.  

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat motionen den 1 juni 2011, 

§ 146. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat motionen den 15 juni 2011, § 183, och 

föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till 

gatunämndens yttrande.  

 

Ledamöternas förslag till beslut 

Kaj Johansson (S), med instämmande av Laila Åkerberg (MP), Leif Engström 

(MP) och Ana-Maria Stuparich (V), föreslår bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens 

förslag om avslag på motionen, dels Kaj Johanssons (S) m.fl. förslag om bifall 

till motionen. Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Kaj 

Johanssons (S) m.fl. förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstning begärs och ledamöterna godkänner följande beslutsgång:  

 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag.  

Nej-röst för Kaj Johanssons (S) förslag. 

 

Omröstningsresultat  

Med 31 ja-röster och 29 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt  

kommunstyrelsens förslag. En ledamot avstår från att rösta.  

 

Omröstningslista finns i början av protokollet. 

 

Reservation 

Kommunfullmäktiges socialdemokratiska grupp reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Kaj Johanssons (S) förslag om att bifalla motionen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till gatunämndens 

yttrande den 2 maj 2011, § 63. 

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Planeringsutskottet  

§ 105   Dnr KS 103/11  

Svar på motion om förstärkning av stadsbyggnadskontorets 

produktionskapacitet  

 

Ärendet 

Ingemar Johansson (C) föreslår i motion den 19 februari 2011 att kommun-

fullmäktige ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att 

1. förstärka stadsbyggnadskontorets produktionskapacitet genom utökning av 

antalet planarkitekter. 

2. tillsätta personella resurser att sköta samråd där markägare/byggherrar 

ges utökad möjlighet att själva utarbeta byggnadsplaner. 

 

Ärendets behandling 

Kommunfullmäktige har den 23 februari 2011, § 36, remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat motionen till planeringsutskottet för 

beredning. 

 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 12 april 2011. 

 

Planeringsutskottet har behandlat motionen den 26 april 2011, § 44, och 

beslutat att översända stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse som eget svar på 

kommunstyrelsens remiss. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat motionen den 1 juni 2011, 

§ 147. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat motionen den 15 juni 2011, § 184, och 

föreslår att kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses vara besvarad 

med hänvisning till planeringsutskottets yttrande.   

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Motionen är besvarad med hänvisning till planeringsutskottets yttrande den 26 

april 2011, § 44.  

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Barnomsorgs- och 

utbildningsnämnden  

§ 106   Dnr KS 112/11  

Svar på motion om barnsäkerheten i stadens förskoleklasser och 

fritidshem 

 

Ärendet 

Marie Östh (S) föreslår i motion den 22 februari 2011 följande:   

1. metoder för barnens säkerhet och personalens arbetsmiljö omedelbart 

ses över, 

2. resurser satsas på att minska antalet barn i grupperna och anpassa 

personaltätheten så att säkerhet kan upprätthållas, resurser satsas på att 

de skolor som saknar staket utrustas med sådana. 

 

Ärendets behandling 

Kommunfullmäktige har den 23 februari 2011, § 35, remitterat motionen till 

kommunstyrelsen för beredning.  

 

Kommunstyrelsen har i sin tur remitterat motionen till barnomsorgs- och 

utbildningsnämnden för beredning.  

 

Barnomsorgs- och utbildningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 18 april 2011. 

 

Barnomsorgs- och utbildningsnämnden har behandlat motionen den 11 maj 

2011, § 31. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat motionen den 1 juni 2011, § 148. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat motionen den 15 juni 2011, § 185, och föreslår 

följande; Motionen ska anses vara besvarad dels med hänvisning till 

barnomsorgs- och utbildningsnämndens yttrande, dels till förslag om utgiftstak 

och investeringsplan för 2012.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Motionen är besvarad dels med hänvisning till barnomsorgs- och utbildnings-

nämndens yttrande den 11 maj 2011, § 31, dels till förslag om utgiftstak och 

investeringsplan för 2012. 

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Planeringsutskottet  

§ 107   Dnr KS 404/10  

Svar på motion om att starta en bostadsförmedling 

 

Ärendet 

Ana Maria Stuparich (V), Åke Nises (V) och Marie Lindkvist (V) föreslår i 

motion den 16 december 2010 att det inrättas en kommunal bostadsförmedling  

i Mölndal. Syftet är bland annat att underlätta för den enskilde att söka bostad 

genom en samlad bostadsförmedling samt att ge staden en kunskap om 

kommuninvånarnas behov och efterfrågan på bostäder. 

 

Ärendets behandling 

Kommunfullmäktige har den 16 december 2010, § 146, beslutat att överlämna 

motionen till kommunstyrelsen för beredning. 

 

Kommunstyrelsen i sin tur har remitterat motionen till planeringsutskottet för 

beredning. 

 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteskrivelse den 16 maj 2011 där man bedömer att 

nuvarande förmedlingshjälp i form av Boplats Göteborg och kunskap om efter-

frågan m.m. är tillräcklig. Organisationen har idag inga resurser att inrätta en 

bostadsförmedling. Genom Boplats Göteborg har Mölndalsbostäder tillgång till 

den information som ges angående de sökandes önskemål om bostadens 

storlek, läge och typ som efterfrågas. Staden har kontinuerlig dialog med 

Mölndalsbo-städer och övriga exploatörer för att skapa sig en bild av 

efterfrågan av bostäder inför stadens framtida planering.   

 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärende den 26 maj 2011,  

§ 62, och föreslagit att kommunstyrelsen avstyrker motionen. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 16 augusti 2011, 

§ 169, och föreslår att kommunfullmäktige beslutar att motionen är besvarad i 

enlighet med  planeringsutskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 augusti 2011, § 204, och 

föreslår att motionen avslås i enlighet med planeringsutskottets förslag.  

 

Ledamöternas förslag till beslut 

Ana-Maria Stuparich (V) föreslår bifall till motionen. 
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Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens 

förslag om avslag på motionen, dels Ana-Maria Stuparich (V) förslag om bifall 

till motionen. Därefter ställer ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Ana-

Maria Stuparich förslag och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 

kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstning begärs och ledamöterna godkänner följande beslutsgång:  

 

Ja-röst för kommunstyrelsens förslag.  

Nej-röst för Ana-Maria Stuparich förslag. 

 

Omröstningsresultat  

Med 53 ja-röster och 8 nej-röster beslutar kommunfullmäktige enligt  

kommunstyrelsens förslag.  

 

Omröstningslista finns i början av protokollet. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Motionen avslås i enlighet med planeringsutskottets förslag den 26 maj 2011, 

§ 169. 

_____ 
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Beslutsexpediering: 

 

Kommunstyrelsen  

§ 108   Dnr KS 323/11  

Motion om en avgiftsfri skola 

 

Ärendet 

Solveig Hallin (S) och Ana-Maria Stuparich (V) föreslår i motion den 5 

september 2011 att man i Mölndals stad avskaffar de avgifter (oavsett storlek) 

som Mölndals skolor tar ut av elever och föräldrar för exempelvis klassresa, 

studiebesök, utflykter och skolresor. Motionärerna vill med det möjliggöra för 

alla barn att delta i all undervisning. Man föreslår också att det i kommande 

budget bör avsättas medel för att se till att skolorna kan genomföra studiebesök 

och utflykter, och att dessa extra medel bör villkoras med att skolan inte tar ut 

extra avgifter.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

_____ 
 

 

 

  



 

 
 

 Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sammanträdesdatum  

2011-09-07  

Sida 25(25) 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

 

 

 
 

 

  

Beslutsexpediering: 

 

Kommunstyrelsen  

§ 109   Dnr KS  /11 

Motion om ungdomsfullmäktige i Mölndal 

Ärendet 

Solveig Hallin (S) föreslår i motion den 5 september 2011 följande: 

 

Att man förtydligar vem som har ansvaret för planering och genomförande av 

ungdomsfullmäktige. 

 

Att man i god tid före ungdomsfullmäktige anordnar en eller flera träffar för 

eleverna där de olika politiska partierna får presentera sin politik och svara på 

frågor. 

 

Att man tydligt går igenom hur ungdomarna ska skriva motioner som de sedan 

själva debatterar och behandlar i sitt fullmäktige. 

 

Att man undersöker möjligheten att genomföra val till ungdomsfullmäktige på 

alla skolor (att välja 61 ledamöter). 

 

Att man avsätter en viss summa pengar som ungdomsfullmäktige får disponera 

för egna satsningar inom kommunens verksamheter.  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

_____ 
 

 

 

  

 

 

 


